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Mededelingen
 

Jaar van de Bij 2012 
 
 
Dit jaar is uitgeroepen tot het Jaar van de Bij, door: 
KNNV, de Bijenstichting, EIS-Nederland, Ned. 
Bijenhouders Vereniging en het IVN. De bedoeling 
van dit bijenjaar is meer aandacht te vragen voor de 
bijen in ons land; zowel honingbijen als wilde bijen. 
Op de website www.jaarvandebij is meer over de 
deelnemers en allerlei activiteiten te vinden. 
 
De sectie heeft een folder voor algemeen publiek 
uitgegeven ter gelegenheid van dit bijenjaar. Op onze 
studiedag in Naturalis, op een locatie waar ook publiek 
kwam, hebben we deze uitgedeeld. Verschillende leden 
hebben ook folders gekregen om ze uit te delen bij 
activiteiten. De folder is van onze website te 
downloaden (www.nev.nl/hymenoptera/). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wij vieren het jaar van de bij  
Dat doen we met een actieve email-petitie. Teken onze 
petitie door ons een email te sturen met uw naam en 
woonplaats samen met een foto van uzelf naast uw 
lievelings-bijenhotel. De leukste foto, opgestuurd door 
een lid van de NEV kan 5 euro winnen. De leukste 
foto opgestuurd door een leek kan 10 euro winnen. 
Enkele foto's willen wij in de loop van het voorjaar en 
de zomer publiceren. (Wij publiceren niet als u 
expliciet zegt dat u anoniem wenst te blijven.) In 
september worden de beide winnaars bekend gemaakt 
en sturen wij alle namen, emailadressen en foto's naar 
staatssecretaris Bleker, als teken van het belang van het 
jaar van de bij. 
Email met naam, woonplaats, wel/geen anonimiteit en 
foto sturen naar:  
sectie_hymenoptera”AT”yahoo.com (waar “AT” = 
@) 
Raymond Broersma 

Summary 
We celebrate the year of the bee by initiating an active 
email petition. Sign our petition by sending us an email 
with your name, city of residence and photograph of 
yourself next to your favorite bee-hotel. The best 
picture made by a member of the NEV can win 5 
euros. The best picture by a non-member can win 10 
euros. 
We would like to publish some of these pictures 
during the spring and summer of 2012. (We will not 
publish any pictures or names if you explicitly state 
that you wish to remain anonymous.) And in 
September we declare two winners and send a list of 
all email addresses, names, cities and bee-hotel pictures 
to the Dutch State Secretary Bleker as a sign of the 
importance of the year of the bee. 
Send email with name, city of residence and 
photograph to: 
sectie_hymenoptera”AT”yahoo.com (where “AT” = 
@) 
 
 

Jaarverslag sectie 2011 
 
 
Het jaar begon met de traditionele studiedag, voor het 
laatst in het ZMA. Dit jaar zijn de Eumeninae 
bestudeerd. Theo Peeters verzorgde een presentatie, 
waarin biologie, verspreiding, oorzaken van 
achteruitgang en uiteraard de identificatie aanbod 
kwamen. Het determinatiegedeelte werd door Jan Smit 
verzorgd. 
De website is ook dit jaar weer is onderhouden door 
Raymond Boersma. In april en november verschenen 
de nummers 2 en 3 van HymenoVaria, totaal 83 
pagina’s.  
Voor de excursielocaties hebben we ons mede laten 
leiden door belangstelling bij boswachters van 
Staatsbosbeheer naar een inventarisatie van de 
voorkomende bijen en wespen. De voorjaarsexcursie 
was naar Winterswijk, waar we terreinen van 
Staatsbosbeheer bij Willinks Weust en de Borkense 
Baan van Natuurmonumenten en het Gelders 
Landschap bezochten. De beheerder van 
Natuurmonumenten heeft aan deze excursie 
deelgenomen.  
Voor de zomerexcursie maakten we gebruik van de 
uitnodiging om Fort Ruigenhoekse Dijk met de naast 
gelegen schraallanden en de Gagelpolder te bezoeken. 



 nr. 4, april 2012 

 33

Hymeno

Aan deze excursie is deelgenomen door de boswachter 
van Staatsbosbeheer.  
Er is verder door verschillende leden gewerkt aan de 
in 2012 te verschijnen bijenatlas en het maken van 
Nederlandstalige tabellen. Daarvan zijn die van de 
geslachten Melitta, Anthidium, Chelostoma, Megachile en 
de generatabel gepubliceerd.  
Een aantal partijen heeft 2012 uitgeroepen tot het 
bijenjaar. De sectie heeft zich er op voorbereid om 
haar werk in dat jaar wat meer onder de publieke 
aandacht te brengen. Hiervoor is een folder 
ontwikkeld, waarvoor het bestuur van de NEV een 
bijdrage heeft gegeven. 
Het aantal leden bedroeg aan het eind van het jaar 75, 
de groei komt mede door de toename van het aantal 
Vlaamse leden. 
 
 

Uitslag enquêtes 
 
 
Het bestuur heeft de leden de afgelopen periode via 
twee enquêtes geraadpleegd over het beleid. De 
verwachting, dat op deze manier meer leden bij de 
besluitvorming betrokken kunnen worden dan tijdens 
de studiedag of een excursie, kwam uit. Ook het per 
mail herinneren aan de aanmelding voor excursies en 
studiedag lijkt effectief. Uiteraard bestaat de kans dat 
we op deze manier niet iedereen bereiken, van een 
enkel lid hebben wij geen elektronisch adres en 
sommige adressen kloppen mogelijk niet. U kunt ons 
helpen door wanneer u het afgelopen half jaar geen 
mail van ons ontvangen heeft uw juiste adres door te 
mailen naar spek-druif@introweb.nl.  
Wanneer u NEV-lid bent is het ook goed om uw adres 
in het jaarboek te controleren en wijzigingen ook door 
te geven via www.nev.nl/leden. 
 
HymenoVaria digitaal of op papier 
De eerste enquête ging over het digitaal of gedrukt 
toesturen van HymenoVaria. De reden voor deze 
raadpleging was dat de contributie de portokosten van 
het verzenden niet meer dekte. Daarnaast had een 
aantal leden aangegeven de nieuwsbrief het liefst 
digitaal te krijgen. Het blijkt dat 27 leden de voorkeur 
geven aan de digitale versie en 21 aan de papieren 
versie, van de overige leden ontvingen we (nog) geen 
reactie.  
Diegenen die de nieuwsbrief per mail willen krijgen 
deze ook op die manier toegestuurd, de anderen op 
papier. 
 
Studiedag in Naturalis 
We hebben een tweede enquête gehouden onder de 
leden, naar aanleiding van de studiedag, die deze keer 

behoorlijk anders van opzet en vooral van uitvoering 
was dan we gewend zijn. Enkele reacties hadden we al 
gekregen op de studiedag zelf. Hieronder volgt een 
samenvatting van alle reacties. 
 
Acht deelnemers aan de studiedag en zeven niet-
deelnemers reageerden op de enquête. De deelnemers 
zijn over het algemeen tevreden met de locatie 
Naturalis.  
Eén niet deelnemer gaf aan niet gekomen te zijn 
vanwege de keuze voor Leiden, die geeft net als één 
deelnemer de voorkeur aan Tilburg.  
Een niet deelnemer gaf aan niet gekomen te zijn 
vanwege de aanwezigheid van publiek bij de studiedag.  
De meeste deelnemers waren positief en één was 
negatief over de aanwezigheid van publiek. De kans 
om mensen kennis te laten maken met 'onze' dieren 
wordt als positief ervaren. Wel is breed aangegeven dat 
we dit een volgende keer anders moeten organiseren.   
Bijvoorbeeld naast de vakinhoudelijke presentaties ook 
publiekspresentaties, bij voorkeur via film en kistjes 
met beesten, die het publiek een beeld geven van de 
verscheidenheid. En (bij toerbeurt) mensen die het 
publiek door de binoculair laten kijken en uitleg geven 
terwijl anderen 'studeren'.  
 
Ook is er behoefte aan onderlinge ontmoeting zonder 
de verplichting te voelen mensen te woord te staan.  
Het uit vier elementen bestaande beeldscherm kreeg 
veel kritiek, te vaak zaten de kenmerkende elementen 
juist in het kruis tussen deze schermen. Voor de 
studiebeelden is een andere oplossing gewenst.  
Deze vakinhoudelijke presentaties zijn duidelijk niet 
geschikt voor het publiek en zouden bij voorkeur in 
een aparte ruimte gegeven moeten worden.  
 
Kortom een goed idee om meer naar buiten te treden, 
maar een volgende keer op een iets andere manier 
uitvoeren. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Toekomstige leden? Foto Raymond Broersma. 


